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Protokół nr XLI  

Z obrad XLI sesji Rady Gminy Michałowice odbytej w dniu 29 marca 2022 roku w siedzibie Urzędu 

Gminy w Regułach przy ul. Aleja Powstańców Warszawy 1. 

Stan rady – 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych.  

Ad. pkt.1 

Przystąpiono do głosowania w sprawie obecności radnych. 

OBECNY: 13   

NIEOBECNY: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, 

Anna Kamińska, Paweł Kordys, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Katarzyna Parzyńska, Maciej 

Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNY (2) Joanna Kowalczyk, Agnieszka Paradowska 

Przewodnicząca pani Beata Rycerska powitała wszystkich przybyłych na sesję informując, że na sali 

obecnych jest 13 radnych, w związku z czym rada może podejmować uchwały. 

Pani Wójt zgłosiła wniosek o rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie określenia 

zakresu pomocy udzielanej przez Gminę Michałowice obywatelom Ukrainy, którzy przybyli na 

terytorium Rzeczypospolitej Polskiej z terytorium Ukrainy w związku z działaniami wojennymi 

prowadzonymi na terytorium tego państwa.  

Przystąpiono do głosowania wniosku Pani Wójt o rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwały 

w sprawie określenia zakresu pomocy udzielanej przez Gminę Michałowice obywatelom Ukrainy, 

którzy przybyli na terytorium Rzeczypospolitej Polskiej z terytorium Ukrainy w związku z 

działaniami wojennymi prowadzonymi na terytorium tego państwa.  

Za przyjęciem   -    13 

Przeciw              -     0 

Wstrzymało się -    0 

Brak głosu          -    0 

Nieobecni           -    2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, 

Anna Kamińska, Paweł Kordys, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Katarzyna Parzyńska, Maciej 

Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNI (2) Joanna Kowalczyk, Agnieszka Paradowska 

Wobec zgłoszonego wniosku, porządek obrad sesji przedstawia się następująco 

1. Sprawy porządkowe. 

2. Przyjęcie protokołu z XL sesji Rady Gminy Michałowice. 

3. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) zmieniająca Uchwałę Nr XXXVIII/419/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 16 grudnia 

2021 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice na lata 2022-

2030, 
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2) zmieniająca Uchwałę Nr XXXVIII/420/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 16 grudnia 

2021 r. w sprawie budżetu Gminy Michałowice na rok 2022, 

3) określenia zasad oraz trybu przyznawania i pozbawiania oraz rodzaju i wysokości 

stypendiów sportowych Gminy Michałowice i nagród dla osób fizycznych osiągających 

wysokie wyniki sportowe we współzawodnictwie międzynarodowym lub krajowym, 

4) zmieniająca uchwałę Nr XXXVI/453/2018 Rady Gminy Michałowice z dnia 4 października 

2018 r. w sprawie dopłat do taryf za zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy 

Michałowice, 

5) zmieniająca uchwałę Nr XXXVI/455/2018 Rady Gminy Michałowice z dnia 4 października 

2018 r. w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

Gminy Michałowice w latach 2019-2023, 

6) pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych 

niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

7) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Michałowice w 2022 r., 

8) zmieniająca uchwałę Nr XXXVII/403/2021 z dnia 30 listopada 2021 roku w sprawie 

uchwalenia „Programu współpracy Gminy Michałowice z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2022 rok”, 

9) zmieniająca Uchwałę nr XIV/194/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 4 grudnia 2019 

roku w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu pn. „Michałowicki program 

deinstytucjonalizacji systemu wsparcia osób niesamodzielnych”, 

10) przyjęcia Programu polityki zdrowotnej z zakresu profilaktyki zakażeń wirusem 

brodawczaka ludzkiego (HPV) w Gminie Michałowice na lata 2022-2024,  

11) przyjęcia programu osłonowego pn. „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2022, 

12) uchwalenia „Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 

oraz przeciwdziałania narkomanii na lata 2022-2025, 

13) wyboru opiekuna Młodzieżowej Rady Gminy Michałowice, 

14) wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Michałowice prawa własności nieruchomości 

gruntowej stanowiącej działkę nr ewid. 172/8, położonej w obrębie ewidencyjnym 

Opacz-Kolonia, w gminie Michałowice, 

15) wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Michałowice prawa własności nieruchomości 

gruntowej stanowiącej działkę nr ewid. 186/6, położonej w obrębie ewidencyjnym 

Komorów-Wieś, w gminie Michałowice, 

16) określenia zakresu pomocy udzielanej przez Gminę Michałowice obywatelom Ukrainy, 

którzy przybyli na terytorium Rzeczypospolitej Polskiej z terytorium Ukrainy w związku z 

działaniami wojennymi prowadzonymi na terytorium tego państwa. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy Michałowice z międzysesyjnej działalności za okres 01.02.2022 r. – 

28.02.2022 r.  

5. Informacje i komunikaty Wójta Gminy. 

6. Informacje i komunikaty Przewodniczącej Rady Gminy. 

7. Sprawy wniesione. 
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Przystąpiono do głosowania za przyjęciem porządku obrad XLI sesji Rady Gminy Michałowice z 

autopoprawką.  

Za przyjęciem   -    13 

Przeciw              -     0 

Wstrzymało się -    0 

Brak głosu          -    0 

Nieobecni           -    2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, 

Anna Kamińska, Paweł Kordys, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Katarzyna Parzyńska, Maciej 

Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNI (2) Joanna Kowalczyk, Agnieszka Paradowska 

Porządek obrad XLI sesji Rady Gminy Michałowice z autopoprawką został przyjęty. 

Ad. pkt 2  

Pani Beata Rycerska poinformowała, iż projekt protokołu z XL sesji Rady Gminy był wyłożony do 

wglądu w biurze rady oraz przesłany radnym drogą mailową. Zapytała o uwagi do treści. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania za przyjęciem protokołu z XL sesji Rady Gminy 

Michałowice. 

Za przyjęciem   -    13 

Przeciw              -      0 

Wstrzymało się -     0 

Brak głosu          -     0 

Nieobecni           -     2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, 

Anna Kamińska, Paweł Kordys, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Katarzyna Parzyńska, Maciej 

Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNI (2) Joanna Kowalczyk, Agnieszka Paradowska 

Protokół z XL sesji Rady Gminy Michałowice został przyjęty. 

Ad. pkt 3.1 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmieniającej Uchwałę Nr 

XXXVIII/419/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 16 grudnia 2021 r. w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Michałowice na lata 2022-2030. 

Pani Anna Jankowska omówiła projekt uchwały oraz poszczególne załączniki. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia komisji była pozytywna: „za” – 6 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało 

się” – 0 głosów.  

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że opinia 

komisji była pozytywna: „za” - 7 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 0 głosów.  

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia komisji była 

pozytywna: „za” – 5 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 0 głosów. 
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Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w 

sprawie zmieniającej Uchwałę Nr XXXVIII/419/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 16 grudnia 

2021 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice na lata 2022-2030. 

Za                        -   14 

Przeciw              -     0 

Wstrzymało się -    0 

Brak głosu          -    0 

Nieobecni           -    1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, 

Anna Kamińska, Paweł Kordys, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Katarzyna Parzyńska, Maciej 

Polarczyk, Agnieszka Paradowska, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNI (1) Joanna Kowalczyk 

Uchwała Nr  XLI/442/2022 stanowi załącznik do protokołu. 
Ad. pkt 3.2 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmieniającej Uchwałę Nr 

XXXVIII/420/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 16 grudnia 2021 r. w sprawie budżetu Gminy 

Michałowice na rok 2022. 

Pani Anna Jankowska omówiła projekt uchwały oraz poszczególne załączniki. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia komisji była pozytywna: „za” – 7 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało 

się” – 0 głosów.  

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że opinia 

komisji była pozytywna: „za” – 8 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 0 głosów.  

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia komisji była 

pozytywna: „za” – 5 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” –  0 głosów. 

Pani Magdalena Bronisz poprosiła o rozwinięcie tematu dotyczącego zwiększenia o 89 000 zł, 

zakresu pomocy psychologiczno-pedagogicznej, zgodnie z pismem Ministerstwa Finansów. Zapytała, 

czego dotyczyło pismo oraz, jak te środki będą wykorzystywane w konkretnych placówkach. 

Pani Ewa Wierzgała odpowiedziała, iż środki zostały przekazane w ramach subwencji oświatowej na 

wsparcie szkół po okresie pandemii. Dotyczy to zajęć w ilości 1200 godz., które pozwolą rozwiązać 

problemy, z którymi dzieci powróciły do szkół. Dotyczy to pomocy psychologiczno-pedagogicznej, 

czyli różnego rodzaju terapii. Powiadomiła, że wielu nauczycieli ma kwalifikacje do prowadzenia 

takich zajęć oraz, że w placówkach szkolnych znajdują się pełne zespoły pomocy psychologiczno-

pedagogicznej, czyli psychologów i pedagogów. Nadmieniła, że te środki muszą być wykorzystane do 

końca roku. Zapewniła o dokładnym monitoringu tych godzin. 

Pani Joanna Chilarska zapytała, czy w/w pomoc będzie dotyczyła także uczniów obywateli 

ukraińskich. 

Pani Ewa Wierzgała odpowiedziała, że decydują o tym potrzeby szkoły zgłaszane przez nauczycieli, 

przez rodziców dzieci i przez zespoły a ostateczną decyzję podejmuje dyrektor. Wszystko odbywa się 

na poziomie szkoły i decyzje podejmuje placówka. 
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Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie zmieniającej Uchwałę Nr 

XXXVIII/420/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 16 grudnia 2021 r. w sprawie budżetu Gminy 

Michałowice na rok 2022 z autopoprawką. 

Za                        -   14 

Przeciw              -     0 

Wstrzymało się -    0 

Brak głosu          -    0 

Nieobecni           -    1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, 

Anna Kamińska, Paweł Kordys, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Katarzyna Parzyńska, Maciej 

Polarczyk, Agnieszka Paradowska, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNI (1) Joanna Kowalczyk 

Uchwała Nr  XLI/443/2022 stanowi załącznik do protokołu. 
Ad. pkt 3.3 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie określenia zasad oraz trybu 

przyznawania i pozbawiania oraz rodzaju i wysokości stypendiów sportowych Gminy Michałowice i 

nagród dla osób fizycznych osiągających wysokie wyniki sportowe we współzawodnictwie 

międzynarodowym lub krajowym. 

Pani Wójt poinformowała, że konieczność podjęcia tej uchwały wynika z uwag, które wpłynęły od 

Nadzoru Prawnego Wojewody. Zwrócono uwagę, że stypendia sportowe i nagrody zgodnie z ustawą 

przysługują osobom fizycznym, które osiągają wyniki sportowe bez względu na wiek i bez względu na 

to, czy wykazują się faktem zamieszkania w gminie na podstawie Karty Mieszkańca. Zauważyła, że 

jednocześnie rozwiązanie to, pozbawiło możliwości złożenia wniosku przez klub albo związek 

sportowy, natomiast pozwoliło zawodnikowi złożenie wniosku samodzielnie.  

Pan Jarosław Hirny-Budka wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, że opinia 

komisji była pozytywna: „za” – 8 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 0 głosów.  

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia komisji była 

pozytywna: „za” – 6 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w 

sprawie określenia zasad oraz trybu przyznawania i pozbawiania oraz rodzaju i wysokości 

stypendiów sportowych Gminy Michałowice i nagród dla osób fizycznych osiągających wysokie 

wyniki sportowe we współzawodnictwie międzynarodowym lub krajowym. 

Za                        -   14 

Przeciw              -     0 

Wstrzymało się -    0 

Brak głosu          -    0 

Nieobecni           -    1 

Wyniki imienne: 
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ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, 

Anna Kamińska, Paweł Kordys, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Katarzyna Parzyńska, Maciej 

Polarczyk, Agnieszka Paradowska, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNI (1) Joanna Kowalczyk 

Uchwała Nr XLI/444/2022 stanowi załącznik do protokołu. 
Ad. pkt 3.4 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmieniającej uchwałę Nr 

XXXVI/453/2018 Rady Gminy Michałowice z dnia 4 października 2018 r. w sprawie dopłat do taryf 

za zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie gminy Michałowice. 

Pani Wójt poinformowała, iż w proponowanej uchwale, zmianie ulega zapis  § 2, w związku z 

koniecznością wydłużenia okresu obowiązywania dopłat, do czasu zatwierdzenia nowych taryf za 

zbiorowe odprowadzenie ścieków na terenie gminy Michałowice. Nadmieniła, że gmina jest w trakcie 

negocjowania taryf. Po uwzględnieniu dopłaty, cena odprowadzenia 1 m3 ścieku, będzie 

utrzymywana na dotychczasowym poziomie. Wskazała, że są dwie grupy dostawców ścieków. W 

grupie pierwszej jest to kwota 6,50 zł i jest to grupa odprowadzająca ścieki komunalne do gminnych 

urządzeń kanalizacyjnych. Grupę drugą stanowią dostawcy, którzy odprowadzają ścieki komunalne 

do gminnych urządzeń kanalizacyjnych z ich nieruchomości poprzez przydomowe przepompownie 

ścieków, w kwocie 6,32 zł. Dodała, iż kwoty podane, są kwotami netto i będą powiększone o podatek 

VAT. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia komisji była pozytywna: „za” – 7 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało 

się” – 0 głosów.  

Pan Jarosław Hirny-Budka wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, że opinia 

komisji była pozytywna: „za” – 8 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 0 głosów.  

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w 

sprawie zmieniającej uchwałę Nr XXXVI/453/2018 Rady Gminy Michałowice z dnia 4 października 

2018 r. w sprawie dopłat do taryf za zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy 

Michałowice. 

Za                        -   14 

Przeciw              -     0 

Wstrzymało się -    0 

Brak głosu          -    0 

Nieobecni           -    1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, 

Anna Kamińska, Paweł Kordys, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Katarzyna Parzyńska, Maciej 

Polarczyk, Agnieszka Paradowska, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNI (1) Joanna Kowalczyk 

Uchwała Nr X/445/2022 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.5 
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Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmieniającej uchwałę Nr 

XXXVI/455/2018 Rady Gminy Michałowice z dnia 4 października 2018 r. w sprawie wieloletniego 

programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Michałowice w latach 2019-2023. 

Pani Wójt poinformowała, że w proponowanej uchwale, w załączniku nr 1 ulega zmianie liczba lokali 

komunalnych, będących w zasobie gminy. Zmianę wprowadzono, ponieważ budynek świetlicy na ul. 

Zaułek 7 w Pęcicach, został przeznaczony do rozbiórki. Zgłosiła autopoprawkę do § 1 w brzmieniu „ 

załącznik nr 1 i 3 otrzymują brzmienie odpowiednio załączników nr 1 i 2 do niniejszej uchwały”. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia komisji była pozytywna: „za” – 7 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało 

się” – 0 głosów.  

Pan Jarosław Hirny- Budka wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” – 7 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 0 głosów.  

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w 

sprawie zmieniającej uchwałę Nr XXXVI/455/2018 Rady Gminy Michałowice z dnia 4 października 

2018 r. w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 

Michałowice w latach 2019-2023 z autopoprawką. 

Za                        -   14 

Przeciw              -     0 

Wstrzymało się -    0 

Brak głosu          -    0 

Nieobecni           -    1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, 

Anna Kamińska, Paweł Kordys, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Katarzyna Parzyńska, Maciej 

Polarczyk, Agnieszka Paradowska, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNI (1) Joanna Kowalczyk 

Uchwała Nr  XLI/446/2022 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.6 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie pokrycia części kosztów 

gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Pani Wójt nadmieniła, iż Rada Gminy może postanowić w drodze uchwały o pokryciu części kosztów 

gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych, niepochodzących z pobranej opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Poinformowała, że w gminie jest taka sytuacja, iż 

pobierana opłata za gospodarowanie odpadami komunalnymi, nie jest wystarczająca do pokrycia 

kosztów gospodarki odpadami. Zauważyła, że w ubiegłym roku było to niemalże 2 900 000zł i w 

związku z powyższym, podjęcie tej uchwały wydaje się konieczne.  

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia komisji była pozytywna: „za” – 7 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało 

się” – 0 głosów.  
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Pan Jarosław Hirny- Budka wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, że opinia 

komisji była pozytywna: „za” – 7 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 0 głosów.  

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w 

sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych 

niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Za                        -   14 

Przeciw              -     0 

Wstrzymało się -    0 

Brak głosu          -    0 

Nieobecni           -    1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, 

Anna Kamińska, Paweł Kordys, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Katarzyna Parzyńska, Maciej 

Polarczyk, Agnieszka Paradowska, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNI (1) Joanna Kowalczyk 

Uchwała Nr XLI/447/2022 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.7 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Michałowice 

w 2022 r. 

Pani Wójt stwierdziła, że jest to jedna z uchwał, którą należy podjąć obowiązkowo, corocznie do 31 

marca i wobec powyższego, została przedłożona Radzie Gminy. Przedstawiony projekt został 

zaopiniowany przez powiatowego lekarza weterynarii w Pruszkowie oraz Koło Łowieckie nr 203 

„Daniel”. Poinformowała, że projekt był również poddany konsultacjom społecznym.  

Pan Jarosław Hirny- Budka wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, że opinia 

komisji była pozytywna: „za” – 7 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 0 głosów.  

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia komisji była 

pozytywna: „za” – 6 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w 

sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie gminy Michałowice w 2022 r. 

Za                        -   14 

Przeciw              -     0 

Wstrzymało się -    0 

Brak głosu          -    0 

Nieobecni           -    1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, 

Anna Kamińska, Paweł Kordys, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Katarzyna Parzyńska, Maciej 

Polarczyk, Agnieszka Paradowska, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNI (1) Joanna Kowalczyk 
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Uchwała Nr XLI/448/2022 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.8 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę Nr 

XXXVII/403/2021 z dnia 30 listopada 2021 roku w sprawie uchwalenia „Programu współpracy 

Gminy Michałowice z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na 2022 rok”. 

Pani Wójt poinformowała, iż konieczność podjęcia tej uchwały wynika z przekazanych przez nadzór 

prawny Wojewody Mazowieckiego uwag, dotyczących treści § 6 i § 9 uchwały podjętej 30 listopada 

2021 r. W § 6 zwrócono uwagę, że zakres i obszar współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3, mają być listą zamkniętą, dlatego wykreślono 

sformułowanie „a w szczególności zadań własnych Gminy” a zastąpiono sformułowaniem 

„obejmujących następujący zakres i obszary”. Z kolei w § 9 zwrócono uwagę, że należy bardziej 

szczegółowo rozbudować informację dot. prac komisji konkursowej, stąd zmiana treści § 9.  

Pan Jarosław Hirny-Budka wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, że opinia 

komisji była pozytywna: „za” – 7 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 0 głosów.  

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia komisji była 

pozytywna: „za” – 6 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w 

sprawie zmieniającej uchwałę Nr XXXVII/403/2021 z dnia 30 listopada 2021 roku w sprawie 

uchwalenia „Programu współpracy Gminy Michałowice z organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2022 rok” z autopoprawką. 

Za                        -   14 

Przeciw              -     0 

Wstrzymało się -    0 

Brak głosu          -    0 

Nieobecni           -    1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, 

Anna Kamińska, Paweł Kordys, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Katarzyna Parzyńska, Maciej 

Polarczyk, Agnieszka Paradowska, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNI (1) Joanna Kowalczyk 

Uchwała Nr XLI/449/2022 stanowi załącznik do protokołu.  

Ad. pkt 3.9 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmieniającej uchwałę nr XIV/194/2019 

Rady Gminy Michałowice z dnia 4 grudnia 2019 roku w sprawie zatwierdzenia do realizacji 

projektu pn. „Michałowicki program deinstytucjonalizacji systemu wsparcia osób 

niesamodzielnych”. 

Pani Wójt poinformowała, że intencją wprowadzenia zmiany jest wydłużenie okresu realizacji 

programu o 2 m-ce. Wystąpiono do instytucji pośredniczącej o przedłużenie tego terminu o 

dodatkowe 2 m-ce i zostało to zaakceptowane.  
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Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia komisji była 

pozytywna: „za” – 6 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w 

sprawie zmieniająca uchwałę nr XIV/194/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 4 grudnia 2019 

roku w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu pn. „Michałowicki program 

deinstytucjonalizacji systemu wsparcia osób niesamodzielnych”. 

Za                        -   14 

Przeciw              -     0 

Wstrzymało się -    0 

Brak głosu          -    0 

Nieobecni           -    1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, 

Anna Kamińska, Paweł Kordys, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Katarzyna Parzyńska, Maciej 

Polarczyk, Agnieszka Paradowska, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNI (1) Joanna Kowalczyk 

Uchwała Nr XLI/450/2022 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.10 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia programu polityki 

zdrowotnej z zakresu profilaktyki zakażeń wirusem brodawczaka ludzkiego (HPV) w Gminie 

Michałowice na lata 2022-2024. 

Pani Wójt poinformowała, że ten projekt uchwały został przedłożony ze względu na duże 

zainteresowanie mieszkańców uchwaleniem projektu profilaktyki zdrowotnej, z zakresu profilaktyki 

zakażenia wirusem brodawczaka ludzkiego. Projekt dotyczy zarówno dziewczynek jak i chłopców. 

Został w całości opracowany przez Urząd Gminy Michałowice, przez referat Kultury i Spraw 

Społecznych. Szczególny wkład w przygotowanie tego programu miała pani Magdalena Mostowska. 

Przypomniała, że program rozpoczął się od analizy kwestionariuszy ankiety, która została 

przeprowadzona wśród mieszkańców Gminy Michałowice. Jest to program, który został opracowany 

w oparciu o rekomendacje z 2019 roku Prezesa Agencji Technologii Medycznych i Taryfikacji w 

sprawie zaleconych technologii medycznych i działań, które są prowadzone w obszarze programów 

polityki zdrowotnej. Nadmieniła, że program oparty jest o bardzo silne rekomendacje i nie podlega 

uzgodnieniu i opinii Agencji, jedynie wymagane jest ze strony Gminy oświadczenie o zgodności 

programu zdrowotnego z w/w rekomendacją. Dodała, że programem w zakresie szczepień zostaną 

objęte dziewczynki i chłopcy w wieku lat 13-14 w danym roku kalendarzowym, a uwzględnienie w 

tym programie chłopców jest wynikiem analizy kwestionariuszy, które były zebrane od mieszkańców. 

Poinformowała, iż program jest skierowany do mieszkańców Gminy Michałowice, będzie weryfikacja 

miejsca zamieszkania na podstawie ważnej Karty Mieszkańca Gminy Michałowice albo z 

dokumentów, które są składane do Urzędu Skarbowego w rozliczeniu rocznym lub w formularzu 

aktualizacji adresu zamieszkania podatnika. Dodała, że integralną częścią tego programu jest 

prowadzenie działań edukacyjnych, skierowanych do rodziców dzieci w wieku miedzy 9-14 lat. 

Wyjaśniła, że program jest trzyletni i jest zasadne, żeby przyjąć i realizować go w latach 2022- 2024. 
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Dodała, że w 2022 roku szczepienia planowane są w maju, a zakończenie tego procesu planowane 

jest na  listopad-grudzień. Program był wysłany do przychodni działających na terenie Gminy 

Michałowice i został oceniony pozytywnie.  

Pan Jarosław Hirny- Budka wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, że opinia 

komisji była pozytywna: „za” – 8 głosów, „przeciw” – 0  głosów, „wstrzymało się” – 0 głosów.  

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia komisji była 

pozytywna: „za” –  6 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 0 głosów. 

Pani Anna Wyszomirska dodała, że pani Joanna Chilarska bardzo się przyczyniła do powstania tego 

programu. 

Pani Joanna Chilarska podziękowała i nadmieniła, że to pani Wójt zadecydowała, że trzeba się zająć 

tym programem oraz pan Roman Żuchowski poświęcił dużo czasu i cierpliwości, aby ten program 

powstał.  

Pani Anna Wyszomirska dodała, że program był z inicjatywy radnej, ale to gmina miała największy 

wpływ na powstanie w/w programu.  

Pani Wójt nadmieniła, że to oczywiste, że gmina realizuje projekty zgłaszane przez Radnych. 

Powtórzyła, że program został przygotowany przez panią Magdalenę Mostowską i jej należą się 

słowa uznania za to, że ten program jest bardzo dobrze opracowany.  

Pan Roman Żuchowski dodał, że praca przy tym projekcie była bardzo żmudna i należy się uznanie 

pani Magdalenie Mostowskiej. Wspomniał, że o wprowadzeniu tych szczepień była mowa od paru 

lat, że były obiecywane programy rządowe przede wszystkim w postaci refundacji. Nie zawsze się 

mówiło o obowiązkowości tych szczepień. Frapujące było to, że na świecie, gdzie szczepienia 

wprowadzono, nie występują przypadki nowotworów, przeciwko którym były szczepienia. Zauważył, 

iż udało się skomponować taki program, który obejmuje także mężczyzn, ponieważ są zagrożeni i też 

stanowią zagrożenie. Wyraził zadowolenie, że taki program zostanie wprowadzony.  

Pani Wójt sprostowała, że Gmina przystąpiłaby wcześniej do przedłożenia Radzie tej uchwały, ale 

były kłopoty z dostępnością szczepionki. Poinformowała, że była monitorowana dostępność 

szczepionki i w związku z tym, iż szczepionka nie była dostępna w roku ubiegłym, ten program nie 

został przedłożony Radzie. W tym roku dedykowana szczepionka do omawianego programu czyli 

„Gardasil 9”, jest dostępna i całkowicie zabezpieczy potrzeby mieszkańców.  

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia programu polityki 

zdrowotnej z zakresu profilaktyki zakażeń wirusem brodawczaka ludzkiego (HPV) w Gminie 

Michałowice na lata 2022-2024. 

Za                        -   15 

Przeciw              -     0 

Wstrzymało się -    0 

Brak głosu          -    0 

Nieobecni           -    0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, 

Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Katarzyna 

Parzyńska, Maciej Polarczyk, Agnieszka Paradowska, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 
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Uchwała Nr XLI/451/2022 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.11 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia programu osłonowego pn. 

„Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2022. 

Pani Iwona Radzimirska omówiła projekt uchwały informując, że w ramach tego programu, możliwa 

jest kontynuacja wsparcia dla seniorów, która była prowadzona przez GOPS w latach 2020-2021 pod 

nazwą „Wspieraj Seniora”. Oznajmiła, że niezbędne jest podjęcie uchwały o przyjęciu programu 

osłonowego pod nazwa „ Korpus Wsparcia Seniorów”. Program jest realizowany w 100% ze środków 

rządowych. Wsparcie będzie realizowane przez wolontariuszy i pracowników Ośrodka Pomocy 

Społecznej. 

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że opinia 

komisji była pozytywna: „za” – 8 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 0 głosów.  

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia komisji była 

pozytywna: „za” – 6 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w 

sprawie przyjęcia programu osłonowego pn. „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2022. 

Za                        -   15 

Przeciw              -     0 

Wstrzymało się -    0 

Brak głosu          -    0 

Nieobecni           -    0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, 

Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Katarzyna 

Parzyńska, Maciej Polarczyk, Agnieszka Paradowska, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

Uchwała Nr XLI/452/2022 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.12 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia „Gminnego programu 

profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na lata 

2022-2025. 

Pani Iwona Radzimirska poinformowała, że przedstawiony projekt uchwały jest związany ze 

zmianami przepisów prawa, które weszły od stycznia br. Na podstawie tych przepisów dwa odrębne 

programy roczne tracą moc z datą 31 marca. Przedstawiony Radzie program zawiera obszar działania 

przeciw narkomanii jak i również obszar działania przeciw alkoholizmowi i jest przygotowywany na 

okres do 2025 roku. 

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że opinia 

komisji była pozytywna: „za” - 7 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 0 głosów, brak – 1 

głos. 

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia komisji była 

pozytywna: „za” –  6 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 0 głosów. 
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Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w 

sprawie uchwalenia „Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 

oraz przeciwdziałania narkomanii na lata 2022-2025. 

Za                        -   15 

Przeciw              -     0 

Wstrzymało się -    0 

Brak głosu          -    0 

Nieobecni           -    0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, 

Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Katarzyna 

Parzyńska, Maciej Polarczyk, Agnieszka Paradowska, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

Uchwała Nr  XLI/453/2022 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.13 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyboru opiekuna Młodzieżowej Rady 

Gminy Michałowice. 

Pani Wójt poinformowała, że w zeszłym roku została znowelizowana ustawa o samorządzie 

gminnym, w której pojawiły się zapisy dotyczące Młodzieżowej Rady Gminy. Pojawił się m.in. taki 

zapis, że Młodzieżowa Rada Gminy może posiadać opiekuna. Przypomniała, że w poprzednich dwóch 

kadencjach Młodzieżowa Rada Gminy Michałowice miała opiekuna, którym była pani Katarzyna 

Łopata. Wyboru opiekuna Młodzieżowej Rady Gminy dokonuje Rada Gminy spośród kandydatów 

wskazanych przez Młodzieżową Radę Gminy i w związku z tym zapisem został przygotowany ten 

projekt uchwały. Młodzież wskazała trzech kandydatów, natomiast jednogłośnie wybrała panią 

Katarzynę Łopatę i w związku z powyższym, jest przedkładany radzie projekt.  

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia komisji była 

pozytywna: „za” – 5 głosów, „przeciw” – 1 głos, „wstrzymało się” – 0 głosów. 

Pani Anna Kamińska zapytała, dlaczego Rada Gminy ma podjąć uchwałę o wyborze opiekuna 

Młodzieżowej Rady Gminy bez przeprowadzenia procesu wyboru.  

Pani Joanna Domańska oświadczyła, że zgodnie z art. 5 b ust. 14 Ustawy o samorządzie gminnym, 

wyboru opiekuna Młodzieżowej Rady Gminy dokonuje Rada Gminy spośród kandydatów wskazanych 

przez Młodzieżową Radę. Poinformowała, iż Młodzieżowa Rada Gminy może wskazać kilku 

kandydatów, spośród których Rada Gminy wybiera opiekuna, ale ograniczyła się w tym roku do 

wskazania jednej kandydatury. Stwierdziła, że zgodnie z brzmieniem literalnym tego przepisu, 

dokonuje się wyboru i w związku z powyższym, zaproponowano formułę wpisania nazwiska tej 

osoby. Rada Gminy przegłosowując uchwałę,  dokona wyboru. 

Pani Anna Kamińska oznajmiła, że nie satysfakcjonuje jej ta odpowiedź. Powiedziała, że różne osoby 

są wybierane do różnych gremiów, wybiera się przedstawicieli do różnych instytucji i wtedy dokonuje 

się wyboru. Stwierdziła, że dokonuje się wyboru na podstawie znajomości kandydata i jego dorobku, 

a w tym przypadku z uzasadnienia nic nie wiadomo o kandydacie, Rada została postawiona post 

factum. 
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Pani Katarzyna Stygińska wyjaśniła, że pani Katarzyna Łopata jest opiekunem Młodzieżowej Rady 

Gminy od dwóch kadencji i jest osobą, która z Młodzieżową Radą współpracowała, ma 

doświadczenie w tym zakresie. We wcześniejszej karierze miała styczność z młodzieżą oraz jest znana 

z działalności społecznej, gdyż działała w Radzie Sołeckiej Reguł w dwóch kadencjach. Będąc 

opiekunem Młodzieżowej Rady, została ponownie wskazana na to stanowisko. Dodała, że 

Młodzieżowa Rada Gminy wskazała również innych kandydatów, jednak nie spełniali oni wymogów 

formalnych. Młodzieżowa Rada była proszona o poszukiwanie i wskazanie innych kandydatów, 

jednakże wskazali jednogłośnie panią Katarzynę Łopatę.  

Pani Joanna Chilarska zapytała, dlaczego Młodzieżowa Rada Gminy była proszona o wskazanie 

kandydatów, a nie mogło się to odbyć poprzez informację o naborze opiekuna do Młodzieżowej Rady 

Gminy. Dlaczego informacja nie jest publiczną, żeby wybór był otwarty, publiczny. Podejrzewa, że 

jest bardzo dużo ludzi, rodziców, nauczycieli, którzy byli by zainteresowani wyborem zwłaszcza, że 

jest to prestiżowa funkcja.  

Pani Katarzyna Stygińska odpowiedziała, że wybory do Młodzieżowej Rady Gminy odbywają się 

zgodnie z zapisami ordynacji wyborczej. Zapisy dotyczące wskazania opiekuna przez młodzież nie są 

ujęte w regulacjach prawnych, dlatego młodzież poszukuje kandydata wśród osób, które zna. 

Stwierdziła, że można ogłosić casting, tylko do tego castingu zgłoszą się osoby, nie znane młodzieży. 

Dlatego młodzi radni mając taką możliwość, wskazywali osoby, które znają, które chcą na swojego 

opiekuna. 

Pani Joanna Chilarska zwróciła uwagę, że młodzież sama wzięła sprawy w swoje ręce i wskazała dwie 

osoby, które swoimi kwalifikacjami nie odpowiadają temu stanowisku. 

Pani Katarzyna Stygińska odpowiedziała, że dwoje pozostałych kandydatów nie zakwalifikowało się 

formalnie na stanowisko opiekuna Młodzieżowej Rady Gminy. Młodzież wskazała kandydatów, 

których chciałaby mieć jako swojego opiekuna. Zostały wskazane dwie panie ze szkół, które znają, z 

którymi współpracują, natomiast pojawiła się przeszkoda formalna, gdyż nie były mieszkankami 

naszej gminy. 

Pani Joanna Chilarska zauważyła, że Młodzieżowa Rada Gminy dopiero się uczy samorządności, 

demokracji, przejrzystości wyborów, podejmuje pierwsze starania i wskazuje osoby, które się nie 

kwalifikują na to stanowisko. Wyraziła przypuszczenie, czy dobrym rozwiązaniem jest pozostawienie 

wyboru na opiekuna Młodzieżowej Rady Gminy, samej młodzieży.  

Pani Wójt odniosła się do powyższych wypowiedzi przypominając, że została znowelizowana ustawa 

o samorządzie gminnym w obszarze Młodzieżowych Rad Gminnych, gdzie upodmiotowiono 

Młodzieżowe Rady Gminy. Wcześniej opiekuna Młodzieżowej Rady Gminy mógł wskazać wójt. Ta 

ustawa nadaje większą podmiotowość Młodzieżowym Radom Gminy, które wskazują opiekuna. 

Zauważyła, że to nie jest zadanie urzędu, radnych, czy kogokolwiek, żeby narzucać opiekuna. 

Przypomniała, że młodzi radni w ramach uczenia się demokracji wskazali trzy kandydatki i z tych 

kandydatek, jednogłośnie wybrali panią Katarzynę Łopatę. W demokratyczny i otwarty sposób. Mieli 

na to dużo czasu i taki jest ich sposób nauki demokracji. Zastanowiła się, czy Rada Gminy może 

podejmować dyskusje nad sposobem procedowania przez Młodzieżową Radę Gminy. Procedowali 

tak, jak uznali za stosowne. Wyraziła przypuszczenie, że byłoby to wielce niestosowne, gdyby Rada 

Gminy Michałowice narzucała Młodzieżowej Radzie sposób działania. Zauważyła, że przewodnicząca 
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Beata Rycerska brała udział w sesji Młodzieżowej Rady Gminy, gdzie odbyło się głosowanie i 

wszystko odbyło się zgodnie z przepisami. Zwróciła uwagę na to, iż nie można tych młodych ludzi 

prowadzić za rękę i prowadzić ich przedmiotowo. Wspomniała, że pani Katarzyna Stygińska ze strony 

urzędu gminy jest z Młodzieżową Radą w codziennym kontakcie i gmina podpowiada, sugeruje ale 

ostateczną decyzję podejmuje Młodzieżowa Rada. 

Pani Beata Rycerska poinformowała, że była na wszystkich sesjach Młodzieżowej Rady Gminy i na 

tej, gdzie dokonano wyboru. Zauważyła, że byłoby to bardzo dziwne, gdyby ogłaszano nabór 

kandydatów na stanowisko opiekuna Młodzieżowej Rady Gminy, ponieważ to młodzieżowi radni 

mają wskazać swojego opiekuna. Poza tym, mają doświadczenie we współpracy z panią Katarzyną 

Łopatą i wybrali ją jednogłośnie. Pani Katarzyna Łopata wyraziła zgodę, aby takim opiekunem zostać 

na kolejną kadencję. Dodała, że Rada Gminy nie powinna mieć wpływu na to, jakiego opiekuna 

wskazują młodzieżowi radni. 

Pani Joanna Chilarska zauważyła, że bardzo często w wypowiedzi pani Wójt pada słowo „narzucać” a 

nie jest w jej intencji narzucać cokolwiek, komukolwiek a zwłaszcza młodzieży. Uświadomiła, że 

przeprowadzanie otwartych wyborów, nie jest narzucaniem i prowadzeniem za rączkę, tylko 

uczeniem demokracji, transparentności, otwartości. Zostało wspomniane, że przepisy ustawy 

lakonicznie mówią o wyborze opiekuna. Uważa, że wybory powinny być przejrzyste i otwarte. Jeśli 

wybory takie nie są, to stawia pod znakiem zapytania transparentność dokonanego wyboru. 

Pani Wójt zwracając się do pani Joanny Chilarskiej zapytała, czy sugeruje nie transparentność we 

wskazaniu opiekuna przez Młodzieżowa Radę Gminy. 

Pani Joanna Chilarska odpowiedziała, że wskazanie osoby z zapytaniem, czy zostanie opiekunem, 

kojarzy się Radnej z przetargiem, który teoretycznie jest publiczny, ale skierowany do konkretnych 

osób. Wyjaśniła, że ma wrażenie, iż w tym przypadku było to szukanie kandydata w sposób 

ograniczony. Zasygnalizowała, że chciałaby aby Młodzieżowa Rada Gminy działała jak Rada Gminy, w 

sposób publiczny i otwarty. Jeżeli wybierani są członkowie do Młodzieżowej Rady, to informacja 

powinna być otwarta. Zastanowiła się, dlaczego z powodu lakonicznych przepisów w ustawie 

z wyborem opiekuna miałoby być inaczej. 

Pani Wójt zwracając się do pani Joanny Chilarskiej, stwierdziła, że słowa przedmówczyni są 

skierowane do złego adresata, gdyż w trakcie obrad na sali nie ma żadnego radnego z Młodzieżowej 

Rady Gminy, który mógłby opowiedzieć o tym, w jaki sposób były wskazywane kandydatury. 

Poinformowała, że Urząd Gminy nikogo nie sugerował Młodzieżowej Radzie Gminy, że to była ich 

decyzja. 

Pani Agnieszka Paradowska wyraziła żal, iż nie ma na dzisiejszych obradach przedstawiciela z 

Młodzieżowej Rady Gminy w celu zaprezentowania swojego wyboru. Zauważyła, że nie jest to 

szczęśliwy start w działalności Młodzieżowej Rady. 

Pani Elżbieta Biczyk zapytała, czy pani Katarzyna Łopata ma doświadczenie w pracy w samorządzie i 

czy ma jakieś  wykształcenie samorządowe, czy jest pedagogiem oraz w jakiej procedurze została 

wybrana w pierwszej kadencji. 

Pani Wójt wyjaśniła, że przed nowelizacją ustawy o samorządzie gminnym,  opiekuna mógł wskazać 

wójt i zarządzeniem została powołana pani Katarzyna Łopata, zgodnie ze statutem Młodzieżowej 

Rady Gminy. W wyniku tych zmian, które wprowadziła nowelizacja w ustawie o samorządzie 
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gminnym, został zmieniony statut Młodzieżowej Rady Gminy. W statucie są zapisy zgodne z 

podstawą prawną, które mówią, że to Młodzieżowa Rada Gminy wskazuje opiekuna, czyli wyłączony 

jest wójt. Poinformowała, iż ustawa została sporządzona po to, aby upodmiotowić Młodzieżową 

Radę Gminy, aby nie była zarządzana przez wójta, czy przez radnych, tylko aby nabywała 

umiejętności samorządowych samodzielnie. Zarówno wskazanie opiekuna w pierwszej, w drugiej i w 

trzeciej kadencji oparte jest o statut Młodzieżowej Rady Gminy. 

Pan Maciej Polarczyk zaproponował przejście do głosowania nad projektem w/w uchwały. 

Stwierdził, iż niewielu z zebranych ma wykształcenie samorządowe wyższe i aby zdobyć 

doświadczenie w samorządzie, trzeba kiedyś zacząć. Przypomniał, że pani Katarzyna Łopata ma 

doświadczenie w Radzie Sołeckiej oraz jako opiekun Młodzieżowej Rady w poprzedniej kadencji. 

Pani Anna Kamińska nie zgodziła się z porównaniem przedmówcy i wskazała, że o ile radni w 

większości nie mają ukierunkowanego wykształcenia samorządowego, o tyle Kierownik Biura Rady 

takie posiada. 

Pani Wójt zwracając się do pani Anny Kamińskiej, poinformowała, iż nie zgadza z powyższym 

sformułowaniem. Wyjaśniła , że opiekun Młodzieżowej Rady Gminy pełni inną funkcję niż zaplecze 

techniczne rady. Młodzieżowa Rada ma nie tylko opiekuna, ale także swojego koordynatora w 

urzędzie gminy. Tym koordynatorem jest pani Katarzyna Stygińska. Pani Katarzyna Stygińska pełni dla 

Młodzieżowej Rady Gminy podobną funkcję, jak pani Urszula Bejda w biurze rady. Natomiast 

opiekunem Młodzieżowej Rady Gminy jest osoba wskazana przez Młodzieżowych Radnych. 

Podkreśliła, że Urząd Gminy w żaden sposób nie ingerował w wybór kandydatów na stanowisko 

opiekuna Młodzieżowej Rady Gminy. 

Pani Joanna Chilarska zwróciła uwagę, iż art. 5 b ustawy o samorządzie gminnym przed zmianą 

obejmował 3 przepisy a obecnie jest ich 14. Jest rozbudowana informacja, jakie Młodzieżowa Rada 

ma prawa, jakie ma obowiązki, natomiast pkt 14 wskazuje, iż wyboru Młodzieżowej Rady Gminy 

dokonuje Rada Gminy. Trzeba wziąć pod uwagę, ze ustawodawca z jakiegoś powodu dał 

Młodzieżowej Radzie Gminy uprawnienie do wskazania kandydatów, ale jednak wybór kandydata 

złożył na ręce i odpowiedzialność Rady Gminy. 

Pan Maciej Polarczyk zauważył, że ostateczny wybór dokonywany jest przez Radę. Wskazany jest 

kandydat przez Młodzieżową Radę a Rada Gminy może go wybrać, lub nie. 

Pani Anna Wyszomirska nadmieniła, że na komisji głosowała za podjęciem takiej uchwały, natomiast 

po dyskusji na sesji stwierdziła, że Młodzieżowa Rada Gminy nie miała wyboru, ponieważ dwie osoby 

nie spełniały warunków formalnych. Podkreśliła, że literalnie jest napisane, że wybiera rada. 

Pani Beata Rycerska przypomniała, że Młodzieżowa Rada miała dokładnie taki sam wybór. Wskazane 

zostały trzy osoby, które były zgłoszone przez młodzież z Młodzieżowej Rady. Nadmieniła, iż była 

obecna na sesji Młodzieżowej Rady, na której dokonano wyboru. Poinformowała, że nie było ani 

jednego głosu, który byłby przeciwko i tym bardziej jest to kandydat, który się sprawdził, bo młodzież 

z Młodzieżowej Rady pracowała przez dwie kadencje z tą osobą. 

Pani Anna Wyszomirska stwierdziła, że jeżeli ktoś nie spełnia warunków formalnych, to nie może 

podejść do wyborów, więc był jeden kandydat. 
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Pani Beata Rycerska poinformowała, że młodzieżowi radni mogą mieć tylko jednego kandydata, żeby 

wybrać opiekuna Młodzieżowej Rady Gminy i taka sytuacja zaistniała. Zaproponowała podjęcie 

wyboru i głosowania. 

Pani Wójt zwracając się do pani Anny Wyszomirskiej odpowiedziała, że sytuacja przedstawia się 

inaczej. Uświadomiła, że młodzieżowi radni zostali uwrażliwieni na to, iż będą wskazywać opiekuna 

Młodzieżowej Rady i wskazali trzy osoby. Urząd zweryfikował, czy te osoby spełniają wymogi zapisu 

statutu MRG. Okazało się, że dwie z tych osób takich wymogów nie spełniły, co zostało przekazane 

młodzieżowym radnym z prośbą o wskazanie kolejnych kandydatur. Młodzieżowi radni nie  

zdecydowali się na taki krok przez dwa miesiące. Mieli czas, żeby wskazać inne osoby, ale tego nie 

zrobili, bo doszli do wniosku, że jedna z osób wskazanych, jest dla nich wystarczająca. Podkreśliła, że 

młodzieżowi radni mieli możliwość poszukiwania i wskazania innych osób a wybrali tą jedną. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie wyboru opiekuna Młodzieżowej 

Rady Gminy Michałowice. 

Za                        -    7 

Przeciw              -     8 

Wstrzymało się -    0 

Brak głosu          -    0 

Nieobecni           -    0 

Wyniki imienne: 

ZA (7) Beata Rycerska, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Jarosław Hirny-Budka, Joanna Kowalczyk, 

Edward Kozłowski, Maciej Polarczyk  

PRZECIW (8) Elżbieta Biczyk, Joanna Chilarska, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Adriana Król-Popiel, , 

Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Anna Wyszomirska 

Uchwała nie została podjęta. 

Ad. pkt 3.14 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez 

Gminę Michałowice prawa własności nieruchomości gruntowej stanowiącej działkę nr ewid. 

172/8, położonej w obrębie ewidencyjnym Opacz-Kolonia, w gminie Michałowice. 

Pani Wójt omówiła projekt uchwały. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia komisji była pozytywna: „za” – 7 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało 

się” - 0 głosów.  

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że opinia 

komisji była pozytywna: „za” –8 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 0 głosów.  

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w 

sprawie na nabycie przez Gminę Michałowice prawa własności nieruchomości gruntowej 

stanowiącej działkę nr ewid. 172/8, położonej w obrębie ewidencyjnym Opacz-Kolonia, w gminie 

Michałowice. 

Za                        -   15 

Przeciw              -     0 

Wstrzymało się -    0 
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Brak głosu          -    0 

Nieobecni           -    0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, 

Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Katarzyna 

Parzyńska, Maciej Polarczyk, Agnieszka Paradowska, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

Uchwała Nr  XLI/454/2022 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.15 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez 

Gminę Michałowice prawa własności nieruchomości gruntowej stanowiącej działkę nr ewid. 

186/6, położonej w obrębie ewidencyjnym Komorów-Wieś, w gminie Michałowice. 

Pani Wójt omówiła projekt uchwały. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia komisji była pozytywna: „za” – 7 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało 

się” – 0 głosów.  

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że opinia 

komisji była pozytywna: „za” – 8 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 0 głosów.  

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Michałowice prawa własności nieruchomości 

gruntowej stanowiącej działkę nr ewid. 186/6, położonej w obrębie ewidencyjnym Komorów-

Wieś, w gminie Michałowice. 

Za                        -   15 

Przeciw              -     0 

Wstrzymało się -    0 

Brak głosu          -    0 

Nieobecni           -    0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, 

Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Katarzyna 

Parzyńska, Maciej Polarczyk, Agnieszka Paradowska, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

Uchwała Nr  XLI/455/2022 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.16 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie określenia zakresu pomocy udzielanej 

przez Gminę Michałowice obywatelom Ukrainy, którzy przybyli na terytorium Rzeczypospolitej 

Polskiej z terytorium Ukrainy w związku z działaniami wojennymi prowadzonymi na terytorium 

tego państwa. 

Pani Wójt omówiła projekt uchwały. 

Pan Jarosław Hirny- Budka zapytał o zakres pomocy udzielanej przez Gminę Michałowice 

obywatelom Ukrainy, o których mowa w art. 1 ust.1. Artykuł ten mówi o szczególnych zasadach 

legalizowania pobytu obywateli Ukrainy, którzy przybyli na terytorium Rzeczypospolitej Polskiej 

bezpośrednio z terytorium Ukrainy, w związku z działaniami wojennymi. Poinformował, że w tym 
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artykule jest też ust. 2, wskazujący, że ilekroć mowa jest w ustawie o obywatelu Ukrainy, rozumie się 

przez to obywatela innego kraju, który jest małżonkiem obywatela Ukrainy, który przybył do Polski w 

związku z działaniami wojennymi. Zauważył, że specustawa w swojej treści udziela pomocy zarówno 

obywatelom Ukrainy, jak i nie obywatelom Ukrainy, którzy do nas przybyli w związku z wojną, a 

powyższa uchwała zawęża pomoc udzielaną przez Gminę przez przywołanie ust.1, tylko dla obywateli 

Ukrainy wykluczając z nich nie obywateli, będących małżonkami. Poprosił o rozszerzenie ustawy o 

ust. 2 tej ustawy. 

Pani Wójt poprosiła, wobec powyższego, o procedowanie projektu uchwały z autopoprawką 

polegająca na dopisaniu „ust. 1 i ust. 2” 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie określenia zakresu pomocy 

udzielanej przez Gminę Michałowice obywatelom Ukrainy, którzy przybyli na terytorium 

Rzeczypospolitej Polskiej z terytorium Ukrainy w związku z działaniami wojennymi prowadzonymi 

na terytorium tego państwa z autopoprawką. 

Za                        -   15 

Przeciw              -     0 

Wstrzymało się -    0 

Brak głosu          -    0 

Nieobecni           -    0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, 

Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Katarzyna 

Parzyńska, Maciej Polarczyk, Agnieszka Paradowska, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

Uchwała Nr  XLI/456 /2022 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 4 

Sprawozdanie Wójta Gminy Michałowice z międzysesyjnej działalności za okres 01.02.2022 r. – 

28.02.2022 r.  

Pani Magdalena Bronisz zapytała, czy jest dostępny raport z działalności CUW.  

Pani Ewa Wierzgała odpowiedziała, że raport CUW jest fragmentem składanym do Raportu o stanie 

Gminy Michałowice i jako odrębny dokument, nigdy nie był przygotowywany. Powiadomiła że, 

podstawowym dokumentem, który informuje o zadaniach realizowanych przez oświatę, w tym przez 

CUW, jest roczna informacja o stanie realizacji zadań oświatowych. Nadmieniła, iż cały raport o 

stanie Gminy, Rada dostanie do 30 czerwca bieżącego roku. 

Pani Magdalena Bronisz zauważyła, że są dwa punkty, w których jest mowa, iż „sporządzono raport” 

oraz „przygotowano i przekazano do raportu o stanie Gminy”.  

Jarosław Hirny – Budka zauważył, że w punkcie dotyczącym pozyskiwania środków zewnętrznych 

jest informacja o złożonym wniosku i przyznanym dofinansowaniu na zadanie o nazwie „zakup 

samochodu elektrycznego, stanowiącego mobilne laboratorium do badań jakości powietrza w gminie 

Michałowice”. Poprosił o więcej informacji na temat tego projektu. 

Pani Anna Wysocka odpowiedziała, że gmina zamierza zakupić samochód elektryczny, który będzie 

wykorzystywany, jako mobilna stacja badawcza do badań powietrza i próbek popiołu. 
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Pan Wojciech Grzeniewski dodał, że dotychczas w ramach Mazowieckiego Instrumentu Wsparcia 

Ochrony Powietrza, Gmina zrealizowała zakup czujników jakości powietrza, wykonała nasadzenia 

oraz inne mniejsze inwestycje. W tym roku w ramach programu jest możliwość dofinansowania na 

zakup pojazdu. Musi to być pojazd elektryczny, który będzie miał możliwość  wykonywania różnego 

rodzaju pomiarów i stąd gmina złożyła swój wniosek. Taki pojazd posiada gmina Raszyn i mobilnie 

realizuje nim pomiary jakości powietrza. Pojazd wyposażony jest w mobilne laboratorium, z którego 

dane pozwalają pomierzyć stan jakości powietrza. 

Pani Joanna Kowalczyk odniosła się do pkt 5, dotyczącego planowania i zagospodarowania 

przestrzennego. Nadmieniła, że podpisano aneks terminowy z firmą Bud Plan na wykonanie projektu 

planu miejscowego obszaru Aleja Kasztanowa, w 4 częściach. Zapytała, czy podany termin 

31.12.2022r. to  termin głosowania za tym projektem. Następnie zapytała, czy umowa zakłada jakiś 

harmonogram wykonania każdej z tych 4 części, czy jest to określenie, że wszystkie te części mają być 

do 31 grudnia. 

Pani Anna Fabisiak odpowiedziała, że wydaje jej się, iż uproszczony harmonogram jest umieszczony 

w umowie, a umowa obejmuje przeprowadzenie pełnej procedury planistycznej wskazanej w 

ustawie tak,  żeby można było przedłożyć ten projekt do uchwalenia Radzie Gminy i termin jest do 

końca roku. Poprosiła pana kierownika Jarosława Sobola o odpowiedź odnośnie harmonogramu. 

Pan Jarosław Sobol odpowiedział, że harmonogram wynika z procedury planistycznej. Poinformował, 

że  formalnie są zapisane płatności, a kolejne są w toku postępowania, natomiast nie ma formalnie 

zapisanych dat. 

Pani Joanna Kowalczyk sprostowała, że chodzi jej o to, czy termin wykonania każdej z tych części jest 

planowany na 31 grudnia. 

Pan Jarosław Sobol odpowiedział, że wszystkie części będą kończone 31 grudnia. 

Pani Agnieszka Paradowska zapytała o laboratorium mobilne oraz o wykorzystywanie drona. 

Pan Wojciech Grzeniewski odpowiedział, że dron był zakupiony także ze środków Mazowieckiego 

Instrumentu Wsparcia Ochrony Powietrza i jest wykorzystywany. Informacje o ilości lotów może 

przedstawić pani kierownik. Poinformował, że loty drona były realizowane przez pracowników 

urzędu pod koniec ubiegłego roku a później były realizowane przez pana Krzysztofa Pietrusiaka i 

pana Szymona Kubickiego. Mobilne laboratorium ma być dopełnieniem całego systemu działań 

edukacyjnych i kontrolnych, które gmina od lat prowadzi w celu poprawy jakości powietrza. 

Pani Anna Kamińska zapytała, czy kwota 207 744zł dotyczy tylko zakupu czy też utrzymania, 

ubezpieczenia i przeglądu w/w samochodu. 

Pan Wojciech Grzeniewski odpowiedział, iż przetarg na to zadanie, nie został jeszcze ogłoszony. 

Poinformował, że wszystkie przetargi, które były realizowane na czujniki powietrza, czy drona gmina 

starała się, aby były jak najszersze. Dodał, że w tym zakresie planowane są też takie działania. 

Nadmienił, że przy czujnikach uzyskana została pięcioletnia gwarancja, przy dronie cena była 

korzystna, udało się pozyskać dodatkowe akumulatory. Za każdym razem jak jest ogłaszany przetarg, 

gmina stara się aby w ramach podpisanej umowy, dostała pakiet dodatkowych gratisów, który 

posłuży do realizacji dalszych działań.  

Pani Agnieszka Paradowska zwracając się do pana Wojciecha Grzeniewskiego zapytała o to, kto 

będzie obsługiwał ten samochód, czy to będzie pracownik gminy, który będzie nim jeździć. 
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Nadmieniła, że rada chciałaby poznać wszystkie koszty utrzymania i jak to będzie wyglądało w 

związku z tym, że gmina występuje w programie o dotacje. 

Pani Wójt odpowiedziała, że urząd przygotuje radzie opis tego projektu i po sesji go przekaże. 

Powiedziała, że w tym projekcie są też inne elementy oprócz samochodu. Poinformowała, że 

samochód będzie obsługiwany przez inspektora ochrony środowiska urzędu gminy Michałowice. 

Ad. pkt 5 

Informacje i komunikaty Wójta Gminy.  

Pani Wójt poinformowała, że na obecną sesję została przygotowana uchwała o przystąpieniu do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działki przy ulicy Wiejskiej, 

miedzy ulicą Wiejską a torami kolejki WKD. Poprosiła Radę, aby podjęła decyzję o szybkim terminie 

kolejnej sesji, ponieważ  w/w uchwała, nie weszła do dzisiejszego porządku obrad. 

Ad. pkt 6 

Informacje i komunikaty Przewodniczącej Rady Gminy. 

Pani Beata Rycerska poinformowała, o złożeniu oświadczeń majątkowych do końca kwietnia.  

Wymieniła pisma, które wpłynęły do Biura Rady Gminy. 

Zaproszenie z fundacji rozwoju demokracji lokalnej na spotkanie, które odbędzie się 23 kwietnia. 

Wspólne stanowisko samorządów Pęcic Małych i Komorowa Wsi w sprawie Zalewu Komorowskiego. 

Odpowiedzi na stanowisko Rady w sprawie wycinki w Lesie Młochowskim, od Leśnictwa Chojnów, 

Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych oraz od Ministra Klimatu i Środowiska. 

Zapytanie pani radnej Agnieszki Paradowskiej, które dotyczy gminnego centrum pomocy Ukrainie. 

Zapytanie pani radnej Magdaleny Bronisz, które dotyczy ul. Rekreacyjnej w Granicy. 

Zapytanie pani radnej Anny Kamińskiej, które dotyczy wydatkowania środków z rezerwy celowej. 

Pismo od mieszkańca Reguł, który wnioskuje o podjęcie uchwały w celu nadania Centrum Inicjatyw 

Kulturalnych w Komorowie imienia Wojciecha Młynarskiego. 

Skarga na działania dyrektora Centrum Usług Wspólnych Gminy Michałowice, która została 

przekazana do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Ad. pkt 7 

Sprawy wniesione. 

Pan Jarosław Hirny- Budka zwracając się do Pani Wójt i Pana Sekretarza, poprosił o rozważenie 

aktualizacji gminnego lokalnego programu osłonowego „ Gmina bez smogu”, który został przyjęty w 

2010 roku. Stwierdził, że program był liczony przy cenach, które wówczas obowiązywały. Poprosił, 

żeby gminne programy zaktualizować o nowe ceny gazu i żeby ta duża podwyżka była w nim 

rozliczona. 

Pan Wojciech Grzeniewski odpowiedział, że program zostanie przeanalizowany i przedstawiony na 

następnej sesji. Poinformował, że mowa jest o programie osłonowym do dopłat do paliwa gazowego 

a nie o programie dotacji do pieców. Powiedział, że przyjęte stawki są za metr sześcienny paliwa z 

limitem w skali roku. Stwierdził, że trzeba przeanalizować ten program oraz możliwości zmiany.   

Pani Adriana Król – Popiel zwracając się do Pani Wójt zapytała, czy rozważany jest monitoring 

gminny na drodze serwisowej od odcinka Opaczy Małej do końca odcinka Michałowic Wsi oraz przy 

zbiornikach wodnych w Michałowicach. Poinformowała, że teren od Opaczy Małej do Michałowic 

Wsi jest regularnie sprzątany ale to „syzyfowa praca”, gdyż za chwilę  jest zaśmiecony. Szukanie 
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sprawców jest bezskuteczne. Poinformowała też, że mieszkańcy czują się zagrożeni przy zbiornikach 

wodnych w Michałowicach spacerując z dziećmi czy ze swoimi zwierzętami, z powodu notorycznie 

jeżdżących tam pojazdów typu quady, czy motorów typu cross. 

Pani Wójt odpowiedziała, że na terenie Gminy jest około 400 kamer, które są własnością Gminy oraz 

kilka foto pułapek. W budżecie Gminy, na ten rok są przewidziane środki na budowę monitoringu we 

wskazanych obszarach i wśród tych obszarów nie ma tych, o których Pani Radna wspomniała. 

Pani Adriana Król – Popiel ponownie zabierając głos, poprosiła o powrócenie do tematu przy 

omawianiu nadwyżki budżetowej, oraz zapytała, czy to będzie dobry moment na wprowadzenie 

powyższych punktów do realizacji na kolejny rok.  

Pani Wójt poinformowała o planach analizowania potrzeb mieszkańców Gminy Michałowice. 

Stwierdziła, iż budowa monitoringu jest przewidziana w tym projekcie przy zagospodarowaniu 

zbiorników w Michałowicach. Wyjaśniła, że jest to czas dużej niepewności co do realizacji takich 

planów z tego powodu, że brakuje komponentów. Po ogłoszeniu przetargu na monitoring na Smugu, 

nie było nawet jednego oferenta. Nadmieniła, że w innych projektach fragmenty monitoringu bardzo 

podbijają ceny w przetargach. Co do nadwyżki budżetowej będzie przeanalizowane, które zadania są 

priorytetowe, i które zostaną wprowadzone jeszcze w tym roku.    

Pani Joanna Kowalczyk po raz kolejny poruszyła temat statutów sołeckich. 

Pani Anna Fabisiak odpowiedziała, że zadanie jest na liście do realizacji ale ze względu na sytuację, 

która ostatnio przysporzyła obowiązków w związku z wybuchem wojny i tematem uchodźców, ten 

temat został odłożony. Wyraziła nadzieję, iż w ciągu najbliższego miesiąca, temat będzie ponownie 

poruszony.     

Pani Anna Kamińska zwracając się do pani Ewy Wierzgały, zapytała o plan rządowy dopłat do 

żłobków, który wchodzi od 1-go kwietnia z konkretną kwotą 400 zł. Nadmieniła, iż od kilku lat jest 

realizowany program gminny, który jest dobrze oceniany. Zapytała, czy planowane są jakieś zmiany 

w związku z możliwością otrzymywania dwóch świadczeń. Przyznała, że posiada wiedzę, iż dopłata 

400 zł jest obwarowana wieloma warunkami.  

Pani Ewa Wierzgała poinformowała, że od 1-go kwietnia, oprócz 400+, wchodzi jeszcze kapitał 

opiekuńczy. Wyjaśniła, że dwa świadczenia: kapitał rodzinny, kapitał opiekuńczy i 400+ uzupełniają 

się nawzajem i pozwalają właściwie każdej rodzinie bez względu na liczbę dzieci, otrzymać jeszcze 

dodatkowe środki na dziecko w określonym wieku, do 36 m-ca życia. Poinformowała, że 400+ jest 

przeznaczone wyłącznie na sfinansowanie części kosztów opieki żłobkowej. Oznajmiła, iż wszyscy 

obywatele a mieszkańcy naszej gminy mają dotacje do pobytu dziecka z dwóch źródeł z pieniędzy 

publicznych. Oświadczyła, że zaplanowane jest spotkanie z podmiotami, prowadzącymi żłobki 

niepubliczne w sprawie zmieniających się przepisów prawa.  

Pani Anna Kamińska zapytała o kwotę przeznaczoną na dofinansowanie.  

Pani Ewa Wierzgała poinformowała, że jest to kwota 840 000 zł rocznie przy zmniejszeniu dotacji. 

Wskazała, że jest możliwość zwiększenia o mniej więcej 45 miejsc dotowanych.  

Pani Anna Kamińska zapytała, czy dotacja do 100 miejsc, wyczerpuje zapotrzebowanie ilościowe na 

terenie Gminy. 

Pani Ewa Wierzgała odpowiedziała twierdząco. 
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Pani Anna Kamińska zapytała, czy o zaplanowanych zmianach i przeznaczonych kwotach na dotacje 

do pobytu dziecka w żłobkach niepublicznych, rada gminy może nie być poinformowana. 

Pani Ewa Wierzgała odpowiedziała, że może być taka sytuacja, ponieważ żłobki nie są dotowane na 

podstawie uchwały Rady Gminy, tylko na podstawie konkursu ogłaszanego w ramach ustawy o 

wolontariacie i ustawy o opiece nad dziećmi do lat 3. 

Pani Wójt poinformowała, że w budżecie zapisana jest kwota w wysokości 840 000 zł. 

Pani Anna Kamińska stwierdziła, że chodzi jej o 700 zł, przypadającą na jedno dziecko oraz, że 

rodzice nie powinni być zaskakiwani zmniejszeniem kwoty. 

Pani Ewa Wierzgała wyjaśniła, że rodzice nigdy nie odczuwali zmiany kwot, gdyż są to kwoty 

bezpośrednio przekazywane żłobkom. 

Pani Anna Kamińska stwierdziła, iż rodzice odczuwali zmiany kwot. 

Pani Ewa Wierzgała przypomniała, że właśnie w tej sprawie odbędzie się spotkanie z osobami 

prowadzącymi żłobki. 

Pani Anna Kamińska zwracając się do pani Ewy Wierzgały, poprosiła o przekazanie radnym 

końcowych ustaleń dotyczących zmiany kwot. 

Pani Ewa Wierzgała poinformowała, że będzie zamieszczona informacja w postaci zarządzenia  

Wójta Gminy. Dodała, iż wszelkie zmiany będą dotyczyć nowego roku szkolnego, czyli od 1-go 

września. 

Pani Anna Kamińska stwierdziła, że do końca roku szkolnego nie ma możliwości na zmianę. 

Pani Ewa Wierzgała odpowiedziała, że są podpisane umowy i byłoby to nie fair, gdyby zmieniać 

warunki w trakcie trwania umów.  

Pan Edward Kozłowski zwracając się do pana Wojciecha Grzeniewskiego, zapytał o uregulowania 

prawne co do wykaszania przez właścicieli nieużytków, egzekwowanie w przypadku zagrożenia 

pożarami. 

Pan Wojciech Grzeniewski odpowiedział, że jeżeli chodzi o uregulowania prawne, to czym innym są 

przepisy przeciw pożarowe, które są uregulowane, wówczas  może interweniować straż pożarna. 

Natomiast, co do wykaszania posesji, pastwisk, łąk, etc., w obecnych uwarunkowaniach prawnych, 

nie ma możliwości wyegzekwować od kogoś wykaszanie posesji. Gmina występowała o opinię 

prawną w tym zakresie i nią dysponuje. W przypadku zgłoszeń dotyczących zarośniętych czy 

zaniedbanych posesji gmina reaguje, rozmawia z właścicielami, weryfikuje kwestie podatkowe i 

wysyła wezwania w tym zakresie.  

Pan Edward Kozłowski zwracając się do Pani Wójt, zapytał o monitoring na skrzyżowaniu ulic 

Sokołowskiej i Rodzinnej. Przypomniał, że była podnoszona kwestia  śmieci przez Panią Adrianę Król 

– Popiel. Wskazał na kwestię zagrożenia życia na tym terenie. Dodał, iż była petycja mieszkańców w 

tym temacie.  

Pani Wójt odpowiedziała, że w budżecie gminy są wskazane zadania z zakresu monitoringu i nie ma 

wśród nich ulicy Sokołowskiej. Oznajmiła, że kiedy będzie decyzja, na co przeznaczyć nadwyżkę 

budżetową, jeśli takowa będzie, to oczywiście, gmina przyjrzy się każdej potrzebie mieszkańców. 

Pan Edward Kozłowski zwracając się do Pani Wójt, poruszył temat przystanku w Suchym Lesie. 

Wskazał, iż na wyegzekwowanie bezpiecznego przejścia na ulicy Parkowej nie ma miejsca. 
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Zasugerował porozumienie z Powiatem w kwestii wylewek spowalniających na drodze powiatowej, 

co przyczyniłoby się do bezpieczniejszego wysiadania dzieci z autobusu przy przystanku.                 

Pani Wójt poinformowała, że jest to przystanek usytuowany w tej chwili za nieruchomością, która 

jest ogrodzona a przed nieruchomością rosną drzewa. Zauważyła, że przystanek jest kompletnie 

niewidoczny dla samochodów i Powiat nie chce w tym miejscu zrobić przejścia dla pieszych ze 

względu na bezpieczeństwo. Dlatego Powiat nie jest chętny ani do zbudowania w tym miejscu 

przejścia dla pieszych ani żadnego wyniesionego miejsca dla pieszych. Powiadomiła, że rozmowy z 

Powiatem były o tym, żeby wprowadzić tam oznakowanie doświadczalne czerwoną farbą 

strukturalną tak, jak to jest na ulicy Pęcickiej gdzie ścieżka rowerowa przechodzi przez drogę. 

Poinformowała o wniosku gminy w sprawie wprowadzenia oznakowania doświadczalnego czerwoną 

farbą strukturalną i gmina czeka na ustosunkowanie się starostwa do w/w tematu. 

 

 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady pani Beata Rycerska zamknęła obrady 

XLI sesji Rady Gminy Michałowice.  

 

 

 

 


